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Povídání s pamětníkem obce – s paní Věrou Hrstkovou

Jsou prázdniny, léto, klid, a tak i v tomto 
vydání novin naleznete odpočinková té-
mata, popis proběhlých akcí a také plány, 
na kterých budeme v nejbližších měsí-
cích pracovat. Níže je pak článek o důle-
žitosti GPRD. 

Na základě návrhu zastupitelstva jsem 
navštívil paní Věrou Hrstkovou, v součas-
nosti nejstarší občanku obce. 

Mám radost i z nových provozoven v obci 
– vinotéky a zmrzlinárny. Vinotéka je spo-
jená s ochutnávkou vín – nachází se u ho-
ličství, vchod je v ulici k pneuservisu. Zmrz-
lina se prodává v domečku u Kálku (bývalá 
mlékárna). A ze srdce jim přeji, aby se jim 
dařilo a měli stálý přísun zákazníků.

Co se povedlo a co připravujeme 

Z rozpracovaných dotační nabídek:
– udělali jsme nový chodník jako bezba-

riérový vstup do Info centra a do ob-
chodu s potravinami. Do info centra 
máme objednávku na výměnu výlohy, 
aby byla stejná jako u obchodu. Na 
zadní stěnu pergoly před hospodou 
bude umístěna mapa a informační ce-
dule o Řípu a Vražkovu. Hledáme doda-
vatele na opravu „tanečního parketu“ 
ve Stromovce (tam co stával betlém).

– hledáme dodavatele na výsadbu ná-
městíčka u kapličky. Zadání je, aby to 
byla zeleň bezúdržbová a kvetoucí od 
jara do podzimu.

– máme schváleno vybudování multi-
funkční klubovny vedle hasičárny, při-
pravujeme její projekt. Poté budeme 
čekat na vhodný dotační titul.

– byly provedeny sondy v Louži v Dělou-
nech (dopadly dobře), bude se tedy 

připravovat projekt na opěrnou zeď 
umožňující stání aut našich občanů 
v této lokalitě. Dále se bude vyjednávat 
dotace na tuto akci.

Do Kálku nám nepovolí přivádět spod-
ní vodu, proto bude třeba zajistit přítok 
povrchové vody a prověřit možnosti ob-
tékání či podtékání Kálku. Pokusíme se 
do Kálku svést i více dešťové vody, ale to 
situaci neřeší v období sucha. Měli jsme 
tu již proutkaře, nyní vyjednáváme s hyd-
rogeologem jak situaci řešit.

Prováděné drobné opravy:

Z ostatních drobných oprav jsme do-
končili několik odstavných ploch tak, 
aby nám vozidla nerozjížděla trávníky. 
Snížili jsme kanál před MŠ, aby pobral 
přitékající vodu a nezatopil vedlejší ne-
movitosti. Opravujeme fotbalové hřiště, 
vymalovali jsme WC, natřeli jsme fotba-
lové brány, opravujeme stojany na tenis 
a volejbal, ještě opravíme vstupní bran-
ky a lavičky.

Nechali jsme opravit lavičky na náměstíč-
ku u kapličky a chodník za nimi. 

V Kulturním domě jsme přebrousili a na-
pastovali parkety, budeme opravovat 
schodiště a beton před vstupem do kul-
turního domu (pokud nám to povolí ma-
jitel pozemku).

Bude třeba opravit další propadlý kanál 
(kousek od kapličky). Proto jsme do Vraž-
kova pozvali vedoucí ze Správy a údržby 
silnic z Litoměřic, se kterou jsme se do-
hodli na úpravě celkem tří kanálů, které 
nám pak po opravě obasfaltují. Na zá-
kladě její návštěvy k nám přijelo hned – 
letos podruhé – vozidlo na čištění silnic 

a přečistilo silnice po předchozích deš-
tích. Zároveň paní vedoucí potvrdila, že 
na recyklát z Račiněvsi mají certifikát, 
tedy jej můžeme používat na opravy. Je-
jich recyklát bude použit na opravu cesty 
pod nádražím.

Budeme přesouvat dopravní značení, 
dosud čekáme na povolení na instalaci 
měřiče rychlosti. 

VRT – vysokorychlostní trať – ve Vražko-
vě jsme uspořádali setkání se zástupci 
Správy železnic. Přítomni byli i staros-
ta ze Straškova a starostka z Ledčic. Do 
konce tohoto roku by mělo být rozhod-
nuto, kudy kolem naší obce trať povede. 
Další společné setkání se uskuteční dne  
10. srpna v 17 hodin v Ledčicích, kam 
budete také pozváni. Pracovníci Správy 
železnic Vás tam seznámí s průběhem 
a možnostmi výstavby vysokorychlostní 
tratě. Na tuto akci připravují leták (bude-
me Vás ještě informovat).

Cvičení  s  dětmi – každou středu od 17 
hodin probíhá cvičení se školními dětmi 
na fotbalovém hřišti. Zúčastňuje se 10 až 
25 dětí, a proto již na cvičení docházíme 
3 dospělí. Marie Miková se věnuje pře-
devším menším dětem, Miloš Lapin spí-
še nácviku fotbalu. Cvičit budeme i přes 
prázdniny.

Veřejné osvětlení a MŠ – o prázdninách 
by měly být hotovy projekty na obě akce. 
Po jejich prostudování a případných 
opravách budou projekty podány na sta-
vební úřad. Pro veřejné osvětlení bude-
me hledat vhodnou dotaci. Dotaci na MŠ 
máme přislíbenou od MAS Podřipsko.

Vojtěch Poláček, starosta obce

Slovo starosty

Paní Hrstková – nejstarší občanka Vražko-
va, je vražkovská rodačka, manžela si vy-
brala z Mnetěše. Mě velmi mile překvapi-
la, povídala déle než jednu hodinu a bylo 
stále co poslouchat. Nejvíce mě zaujal 
její pozitivní přístup k životu. Od starších 
a nejenom od starších lidí často slýchá-
vám především, jak je všechno špatné. 
Tady bylo skoro vše dobré, jen snad ty 
programy v televizi by měly být lepší.

Už dlouho jsem neměl pocit, že bych se 
měl od někoho staršího učit. Že bych měl 
dát na jeho názory nebo že svět vidí po-
dobně. Velmi se mi líbila její úvaha o ro-

dině. Když to vysvětlím po svém (to její 
si přeci jenom tak nepamatuji), tak žena 
si najde muže a zpočátku jej považuje za 
prince, ale nikdo z nás není princ a kaž-
dý máme své chyby. A tady paní Hrstková 
povídá, vždyť  si jej tak brala, stejně jej ne-
změní, tak proč jí to vadí, proč se jej snaží 
zbytečně předělávat, proč se s tím raději 
nevyrovná. Každý si v něčem žijeme po 
svém, a co jde, prožívejme spolu. Kéž by 
v obci bylo více takovýchto spoluobčanů.

Paní Věra Hrstková povídala zhruba toto: 
„Narodila jsem se ve Vražkově, kde jsme 
se starší sestrou Milenou a mladším bra-

trem Františkem prožili šťastné dětství. 
Já jsem zde zůstala po celý život se svým 
manželem a se svými rodiči. Vychova-
li jsme dceru a syna. Ne vždy bylo vše 
snadné, ale nikdy jsme si nestěžovali. 
Oba jsme se byli vědomi, že ke šťastné-
mu životu patří láska, ale také tolerance 
a vzájemné pochopení. Až do odchodu 
mého manžela jsem nepotřebovala ke 
štěstí nic. Po jeho smrti mám oporu ve 
svých dětech, radost z vnoučat a krásné 
chvilky s pravnoučaty. Dožila jsem se vy-
sokého věku, mám se dobře a přeji sobě, 
své rodině a všem spoluobčanům pevné 
zdraví. “
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Čarodějnice
Sestava čarodejnic

A diváků

Nejkrásnější čarodejnice Průvod čarodejnic a zapálení ohně
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Setkání s důchodci
Po krátkém úvodním proslovu opět zahrál harmonikář Pavel Erik. Opět se zúčastnilo 
asi 30 občanů a to i přes to, že v televizi zrovna běželo finále v hokeji. Letos jsme za-
pomněli na fotografa, tak je zde jen obrázek harmonikáře z předposlední akce. Hodně 
se také povídalo, nálada byla výborná, a tak doufáme, že si to co nejdříve zopakujeme.

Dětský den
Dětský den musel být pro nepřízeň po-
časí přesunut až na sobotu 1. července. 
I tak se vydařil. Ve Stromovce byla při-
pravena spousta soutěží především pro 
menší děti, ale byla i střelba ze vzduchov-
ky a především se pak líbilo vystoupení 
místních hasičů.



Poznámka redakce: jednotlivé příspěvky vyjadřují názor autora, nejsou upravovány a nemusí se krýt s názorem redakce.

Odhalení pamětní desky ing. Karla Ankrta
Vzpomínkové akce u příležitosti odhalení 
pamětní desky jednoho ze zakladatelů SK 
Slavie Praha a jejího první předsedy se 
v sobotním dopoledni účastnilo na 150 
diváků.  Bohatě byli zastoupeni fanoušci 
Slavie ze širokého okolí, z Prahy jich dora-
zil rovnou celý autobus. Proslovy o histo-

rii klubu a její neméně slavné současnosti 
se odehrály před restaurací U Roháčků, 
poté ceremoniál pokračoval před budo-
vou obecního úřadu. Pamětní desku zho-
tovil renomovaný ateliér Gravis z Lužice 
u Netolic. Na jeho výrobu se pak složili 
fanoušci sdružení v Odboru přátel Slavie. 

Po odhalení desky, slavnostním přípit-
ku a focení u zlatého poháru fotbalistek 
Slávie, většina slávistů vykročila k Řípu. 
Jezdci na vysokých kolech pak pro vraž-
kovské obyvatele předvedli závěrečnou 
slavnostní jízdu. Slavia v době Karla  
Ankrta byla totiž cyklistická.  

Význační hosté, příbuzní pana Ankrta (vlevo sourozenci Štorovi z Vražkova) a zástupci 
Slávie

A diváci

Pěvecký sbor Cvrčci z Roudnice nad La-
bem a vedoucí sboru paní Olga Matějko-
vá a Ilona Bendová.

Řečníci – úvodní krátký projev obstaral starosta obce, poté mluvil o historii bývalý sta-
rosta obce a pak již mluvili slávisti. Celý program výtečně moderoval Vlastimil Váňa 
(1.místostarosta výboru odboru přátel Slávie). Je na druhém fotu vpravo v bílé košili, 
když zrovna mluví Miroslav Pomikal. Řečník v pruhovaném tričku je bývalý ředitel Sla-
vie Martin Krob z Mělníka. Všechny přítomné pobavil svým cimrmanovským projevem 
o zimním dobytí vrcholku Řípu Karlem Ankrtem.

Jezdci na vysokých kolech. Jaroslav Hořák 
a ing. Štěpán Křtěnský – zástupci České 
ústřední jednoty velocipédistů 
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Ochrana osobních údajů (GDPR)

Ochrana soukromí, jejíž nedílnou součás-
tí je i ochrana osobních údajů, patří mezi 
základní práva člověka a je jedním z atri-
butů právního státu. S nástupem nových 
moderních technologií, které nám na 
jednu stranu přinášejí komfort a šetří čas 
a na druhou stranu i nová rizika a hroz-
by, nabývá ochrana osobních údajů stále 
většího významu. Rozsah zpracováva-
ných informací a jejich dostupnost je 
dnes vlivem moderních technologií mno-
honásobně větší, než tomu bylo před ně-
kolika desítkami let. Dnes jsou součástí 
každodenního života kamerové systémy, 
internet, počítače a automatizované 
prostředky umožňující v několika sekun-
dách provést kvantum zpracovatelských 
operací, což představuje velké riziko pro 
osobní údaje, které jsou snadno zneuži-
telné, a bez jejich náležité ochrany může 
docházet k zásahům do našeho sou-
kromí. Ochrana soukromí je tak jednou 
z nejdůležitějších osobních hodnot a při-
rozeným právem každého člověka, které 
je třeba usilovně chránit. Logickým vyús-
těním dnešní složité doby a snahy chrá-
nit soukromí člověka je evropské nařízení 
pro ochranu osobních údajů známé pod 
anglickou zkratkou GDPR (General Data 
Protection Regulation), které je účinné 
od 25. května 2018.

Pověřenec pro ochranu osobních 
údajů

GDPR přineslo lidem lepší ochranu jejich 
soukromí a vyšší informovanost o tom, 
jak je s jejich osobními údaji nakládá-
no. Na vysokou ochranu osobních údajů 
svých občanů musí dbát i obce, aby pro 
ně byly důvěryhodnými partnery. K tomu 
mají mimo různých prostředků a nástrojů 
i své rádce – pověřence. Každý orgán ve-
řejné moci či veřejný subjekt, tedy i obec, 
má podle evropského nařízení GDPR po-
vinnost jmenovat zvláštního pověřence 
pro ochranu osobních údajů. Pro lepší za-
pamatování mu říkejme jednoduše „po-
věřenec“. Hlavním úkolem pověřence je 
poskytovat správci, v tomto případě obci 
a jejím zaměstnancům, poradenství a in-

jsou natolik oprávněné, že mají přednost 
před zájmy nebo základními právy a svo-
bodami subjektu údajů (občana). Z toho 
plyne, že souhlas není na místě, pokud je 
pro zákonnost zpracování osobních úda-
jů možné využít jiný z výše uvedených 
právních titulů. Využití souhlasu je v pra-
xi obcí a ve veřejné správě de facto po-
slední možností, je to doplňkový právní 
titul, který se využije jen výjimečně. 

Práva občana jakožto subjektu 
údajů 

V procesu zpracovávání osobních údajů 
má každý subjekt údajů jasně definova-
ná práva. Jedná se zejména o právo být 
transparentně, jednoduše a srozumitelně 
informován o zpracování svých osobních 
údajů, právo na přístup, opravu, výmaz 
či omezení zpracování osobních úda-
jů, právo na přenositelnost údajů, prá-
vo vznést námitku či nebýt předmětem 
automatizovaného rozhodování včetně 
profilování, právo kdykoliv odvolat svůj 
souhlas se zpracováním osobních údajů 
a podat stížnost dozorovému úřadu. Aby 
obec zajistila zpracování osobních údajů 
v souladu s nařízením GDPR, musí zajistit 
zejména řádný výkon práv občana. Při je-
jichž uplatňování může být občanovi ná-
pomocen právě pověřenec. Pověřenec je 
kontaktní osobou a občané se na něj mo-
hou obracet ve všech záležitostech sou-
visejících se zpracováním jejich osobních 
údajů a výkonem jejich práv podle naříze-
ní GDPR. Pověřenec tak může významně 
přispět k ochraně osobních údajů a sou-
kromí člověka, které je ve dnešním světě 
plném moderních technologií umožňu-
jících sledování, odposlouchávání, zne-
užívání informací a důvěry obyčejných 
lidí, rychlé podvody či další kyber hrozby, 
jednou z nejcennějších hodnot, protože 
soukromí=bezpečí a bezpečí=spokojený 
život. Proto chraňme své osobní údaje, 
abychom ochránili sebe.

Ing. Jana Chládková, pověřenec 
obce Vražkov a členka Pracov-

ní skupiny pověřenců Svazu 
měst a obcí ČR

formace, monitorovat soulad s nařízením 
GDPR a dalšími předpisy v oblasti ochrany 
osobních údajů, zajišťovat komunikaci se 
subjekty údajů, tedy s občany, usnadňo-
vat výkon jejich práv a chránit jejich práva 
a svobody zejména u rizikovějších zpraco-
vání, komunikovat s Úřadem pro ochranu 
osobních údajů a řešit případné porušení 
zabezpečení osobních údajů. Pokud má 
občan pocit, že zpracování jeho osobních 
údajů není prováděno v souladu s předpi-
sy, může se na pověřence obrátit. Pově-
řenec tak zastává hned několik rolí najed-
nou: roli poradce, lektora, konzultanta, 
koordinátora, ochránce a „hlídacího psa“ 
pro dodržování práv a svobod občana, 
prostředníka pro komunikaci s dozoro-
vým úřadem a „detektiva“ při hledání 
řešení v případě ohrožení bezpečnosti 
osobních údajů. Odpovědnost za dodr-
žování nařízení a dalších právních před-
pisů na úseku ochrany osobních ale nese 
i nadále obec, jakožto správce osobních 
údajů, která musí být schopna doložit, že 
zpracování je prováděno v souladu s usta-
noveními evropského nařízení a k tomu jí 
svými odbornými radami a zkušenostmi 
pomáhá pověřenec.

Agendy obce a zákonnost 
zpracování

Obce vykonávají mnoho agend a čin-
ností, při kterých dochází ke zpracování 
osobních údajů. Jedná se například o evi-
denci obyvatel, matriku, místní poplatky, 
správní řízení, spisovou službu, volby, 
krizové řízení a další. Zpracovávat tyto 
agendy jim ukládá ve většině případů 
přímo zákon či jiný právní předpis. Obce 
je v tomto případě zpracovávat musí 
a nepotřebují k tomu souhlas dotčených 
osob. Ve veřejné správě je tedy na prv-
ním místě zpracování osobních údajů na 
základě právního titulu splnění právní po-
vinnosti, tzn., že zpracování ukládá práv-
ní předpis. Dalším legitimním právním 
titulem je veřejný zájem či výkon veřejné 
moci anebo splnění smlouvy. Lze také vy-
užít oprávněného zájmu, u kterého je ale 
třeba prokázat, že zájmy správce (obce) 

Soukromí člověka je třeba chránit, pomoci může pověřenec
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Pohádkový les
Naučné stezky ve vzdělávání dětí

„Sláva nazdar výletu, nezmokli jsme, už 
jsme tu,“ mohli jsme si zazpívat, když 
jsme přijeli z naší výpravy za poznáním 
do Pohádkového lesa.

Ve vzdělávání v mateřské škole stále hle-
dáme nové cesty, jak děti zaujmout a 
motivovat je k tomu, aby se chtěly učit 
něco nového a učení je bavilo. Snažíme 
se jít cestou přirozeného vzdělávání a 
učení přenést i ven, kde je to pro děti 
záživnější, bohatší a komplexnější. To 
jsme také využili při našem výletě do 
Pohádkového lesa, kde jsme absolvovali 
Naučnou stezku skřítka Hrobčíka. V ma-

lebném lesním prostředí jsme na stezce 
strávili celé dopoledne plněním různých 
úkolů z pohádkového světa (hádání po-
staviček, skládání dřevěného pexesa, 
hledání indicií k další cestě za pohád-
kou), opakováním znalostí o naší příro-
dě, jak se k ní správně chovat. Na zá-
bavných interaktivních tabulích jsme si 
připomněli lesní zvířata a ptáky, pověděli 
si, co vše o nich víme, jak se o ně mů-
žeme postarat, jaké houby a lesní plody 
sbíráme a které ne, protože víme, že jsou 
jedovaté nebo nejedlé, jaké stromy mů-
žeme v lese najít (a také jsme je našli), 
pojmenovávání stromů a jejich plodů. U 
rybníka jsme pomohli vodníkovi spočítat 

žáby a ryby. Došli jsme i do pravěku a vy-
fotili se s dinosaury. A protože byly děti 
moc šikovné, čekalo je na konci stezky 
velké překvapení v podobě krásného, 
přírodního, velmi kreativního dětského 
hřiště, plného skluzavek, lanovek, pro-
lézaček a houpaček. Domů jsme se vra-
celi plni zážitků a příjemně unavení. Děti 
v přirozeném prostředí získaly poznatky 
a informace o spoustě i obyčejných věcí, 
které jsou pro ně v životě důležitější, než 
si vůbec uvědomují.

Krásné a slunečné prázdniny plné nových 
zážitků přejí dětem i rodičům zaměstnan-
ci mateřské školy.
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Provoz sběrného 
dvora a kompostárny

Knihovna v roce 2022
V knihovně opět proběhla metodická 
návštěva s p. E. Krejčí (metodička z LTM 
knihovny) a projednávalo se další fungo-
vání knihovny, co se za uplynulý rok změ-
nilo v knihovně a jaké akce proběhly. 

Akce s názvem Noc s Andersenem nako-
nec neproběhla, protože se děti přihlásili 
až po uzávěrce. Další projekt na kterém 
jsem pracovala (dataprojektor) nebyl 
schválen zastupitelstvem. 

Další z představ fungování knihovny je 
vytvořit útulné místo pro setkávání se 
čtenáři. Zajistit příjemné posezení, na-
bídnout kávu informovat čtenáře o růz-
ných akcích a výletech v okolí. 

V nejbližší době se chystám založit FB 
stránky, abych o fungování knihovny 
oslovila i jinou skupinu uživatelů. 

Jitka Borková

Naši jubilanti

LEDEN  Miluše Lafantová

  Milena Štorová

  Zdeněk Houdek

DUBEN  Antonín Panocha

  Zdeněk Veselý

  Marta Plíšková

KVĚTEN  Josef Mihula

  Marta Menčíková

  Jiří Franc

ČERVEN  Ivana Francová

  Stanislav Onderka

ČERVENEC Marie Roháčková

  Jarmila Klobásová

  Dana Ryzáková

V letošním roce jsme slavili 
význačná výročí těchto jubilantů

Kompostárna i sběrný dvůr je otevřen ka-
ždou první sobotu v měsíci a vždy za 14 
dní od 8 do 11 hodin.

Po domluvě se zaměstnanci obce se 
může odkládat odpad i mimo provozní 
dobu.

Každé pondělí probíhá sběr BIO odpadu.

Týden Den Datum Barva 
nálepky

18 Pátek 06.05.2022
19 Pátek 13.05.2022
20 Pátek 20.05.2022
21 Pátek 27.05.2022
22 Pátek 03.06.2022
23 Pátek 10.06.2022
24 Pátek 17.06.2022
25 Pátek 24.06.2022
26 Pátek 01.07.2022
27 Pátek 08.07.2022
28 Pátek 15.07.2022
29 Pátek 22.07.2022
30 Pátek 29.07.2022
31 Pátek 05.08.2022
32 Pátek 12.08.2022
33 Pátek 19.08.2022
34 Pátek 26.08.2022
35 Pátek 02.09.2022
36 Pátek 09.09.2022
37 Pátek 16.09.2022
38 Pátek 23.09.2022
39 Pátek 30.09.2022

Barva 
nálepky Typ svozu

lístkový letní období - 1 x 14 dní (sudý pátek)

Specifikace

Termíny a typy vývozů sběrných nádob na komunální odpad pro letní období 2022

Vražkov

BEC odpady s.r.o., 12.04.2022


